
ЗНАКОВИЙ ДЕНЬ В ІСТОРІЇ РОЗВИТКУ ГІРСЬКИХ ШКІЛ 

КАРПАТСЬКОГО РЕГІОНУ 

 

14–15 червня цього року на Прикарпатті проведено виїзне засідання 

Комітету Верховної Ради України з питань науки і освіти на тему «Гірська 

загальноосвітня школа: стан, проблеми, перспективи розвитку (на прикладі 

Івано-Франківської області)». 

Захід відбувся за участю Олександра Співаковського, народного 

депутата України, Першого заступника голови Комітету Верховної Ради 

України з питань науки і освіти; народних депутатів України Юрія Солов’я, , 

Анатолія Матвієнка, та Михайла Довбенка, Юрія Кононенка, – директора 

департаменту загальної середньої та дошкільної освіти Міністерства освіти і 

науки України; консультанта секретаріату Комітету Верховної Ради України 

з питань науки і освіти Євгена Краснякова, представників Івано-

Франківської, Закарпатської, Львівської, Чернівецької областей; керівників 

місцевих органів управління освітою, навчальних закладів. 

Відрадно зазначити, що у роботі виїзного засідання взяли активну 

участь й викладачі кафедри педагогіки початкової освіти - Марія Оліяр, 

доктор педагогічних наук, доцент, завідувач кафедри педагогіки початкової 

освіти, на якій була започаткована діяльність проекту у 2006 році почесним 

професором університету Василем Хрущем, Інна Червінська, кандидат 

педагогічних наук, доцент, завідувач творчої навчально-наукової лабораторії 

міжнародного проекту «Гірська школа Українських Карпат» та інші науковці 

Прикарпатського національного університету імені Василя Стефаника - Юрій 

Москаленко, кандидат філософських наук, професор, директор Івано-

Франківського коледжу, координатор Міжнародного проекту «Гірська 

школа: стан, проблеми, перспективи розвитку, Любов Прокопів, кандидат 

педагогічних наук, доцент педагогічного факультету. 

Учасниками проекту презентовано наукове фахове видання з 

педагогічних наук «Гірська школа Українських Карпат», тематичну виставку 

про діяльність проекту впродовж десяти років, збірки наукових статей, 

рекомендації та програми науково-практичних конференцій і семінарів. 

На засіданні з доповіддю виступив координатор проекту Юрій 

Москаленко, у якій наголосив, що це єдиний на території України проект 

такого рівня, розкрив провідні аспекти та напрями його діяльності, поділився 

здобутками та напрацюваннями, акцентував увагу на міжнародній співпраці 

українських науковців з колегами зі США, Польщі, Словаччини, Угорщини, 

Румунії та Куби.  

Керівник лабораторії Інна Червінська підготувала робочі матеріали до 

засідання, виступила з пропозиціями до проекту Рішення Комітету щодо 

покращення організації діяльності гірських шкіл, поділилася досвідом 

представлення проекту у ЗМІ та співпраці з фондом «Відкрита політика» 

(директор Ірина Жданова, яка неодноразово відстоювала інтереси гірських 

шкіл на загальнодержавному рівні). 



Колектив науковців університету запропонував створити Асоціацію 

дослідників гір з метою оптимізації досліджень гірських регіонів та 

діяльності людей, які проживають на територіях зі статусом «гірський». 

Сподіваємося, що за результатами спільної роботи будуть віднайдені 

шляхи вирішення існуючих проблем та підготовлені конструктивні 

пропозиції, спрямовані на покращення ситуації в гірській загальноосвітній 

школі.  

Висловлюємо щиру вдячність народному депутатові Юрію Солов’ю за 

ініціативу, першому заступнику голови Комітету Верховної Ради України з 

питань науки й освіти Олександрові Співаковському за підтримку, 

пропозиції, конструктивні рішення, Ірині Ждановій, Юрію Кононенкові, 

Євгенові Краснякову, ОДА Івано-Франківської області за відстоювання 

інтересів педагогів та учнів гірських шкіл.  

 

 
 


